
Meditatie
Niets kan Zijn hoog besluit ooit keren  

“En ziet, vier wagens gingen er uit van tussen twee bergen, en die bergen 
waren 
van koper.”

Zacharia 6 : 1 

Vier wagens gingen er uit van tussen twee bergen, en die bergen waren van 
koper.
Hoe onbeweeglijk en onverzettelijk staan zij daar, die koperen bergen. Wat er ook 
tegen aankomen moge, zij zullen van hun plaats niet wijken. Welnu, zo onverzet-
telijk is Gods Raad. Want op de eeuwige raad des Heeren zien die bergen. 
De Heere spreekt van zijn besluit Zelf: ”Mijn raad zal bestaan en Ik zal al Mijn 
welbehagen doen.”

De altoos wijze raad des Heeren
Houdt eeuwig stand heeft altoos kracht,
Niets kan Zijn hoog besluit ooit keren,

’t Blijft van geslachte tot geslacht.

Wie zal Zijn hand afslaan en zeggen: ”Wat doet Gij?” De Heere voert Zijn raad 
uit. En die raad Gods gaat over kleine dingen, zowel als over grote.
Zelfs valt niet één haar van ons hoofd noch ook valt een musje op de aarde 
buiten Gods wil. En anderzijds zijn bergen en zeeën, sterren en wolken in Zijn 
hand. Hij regeert over de vorsten en neigt hun hart tot wat Hij wil. In die alles 
omvattende raad Gods ligt voor Gods uitverkorene de sterke vertroosting, 
dat alle dingen hun medewerken zullen ten goede. Al brult de hel met al haar 
machten, zij zal niet kunnen verhinderen dat Gods raad zal volvoerd worden, in 
welke raad de vervulling ligt van alle noden van Gods volk voor tijd en eeuwig-
heid. Zelfs wordt de aarde beroerd als zulks het heil en de verlossing van het 
bedrukte Sion geldt.
Luister slechts naar wat Zacharia werd getoond: Vier wagens gingen er uit van 
tussen twee bergen.
Deze wagens zijn strijdwagens. Vreselijke oorlogsinstrumenten, zo men die 
oudtijds placht te gebruiken in de krijg. Uit Gods besluit komt de oorlog voort.
In de raad Gods lagen die wagens besloten van eeuwigheid. En zij kwamen uit 
die raad voort op de bestemde tijd. O, dat wij niet bijten op de steen, maar zien 
op Die hem werpt.Uit het dagboek van ds. G.H. Kersten
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Van de redactie
Herfst 2007. We zien het weer rondom ons dat de bladeren van de bomen (gaan) vallen. 
Zoals elk jaargetijde zijn mooie kanten heeft, zo ook de herfst. Mooie kleurschakeringen 
in de natuur, laag hangende nevels met een najaarszon die deze laaghangende mist-
banken probeert op te lossen. Uit het wisselen van de jaargetijden blijkt Gods trouw. 
Heeft Hij het immers niet beloofd dat deze jaargetijden elkaar op zullen volgen zolang 
deze wereld zal bestaan? Hoe anders is het met beloften van mensen. Kijken we bij-
voorbeeld naar de landelijke politiek, dan zien we dat er nogal wat beloften moeten 
worden tenietgedaan. Zou er met het nieuwe kabinet, mede door de CU, immers niet 
meer ruimte komen voor gewetensbezwaarde ambtenaren? Wat is er van overgeble-
ven? Als het Lont maar even flakkert! Een referendum over een nieuw verdrag in de EG 
(grondwet noemen we het liever niet meer) zou er komen volgens de PVDA. Heeft u al 
stemkaarten ontvangen? Zo zou het nog wel zijn uit te breiden. Maar we laten de ‘grote 
politiek’ even los, behalve dan de bijdrage vanuit de Tweede Kamer van dhr. C.G. van 
der Staaij. Deze schrijft over zowel de positieve als ook de negatieve zaken na Prinsjes-
dag. Voorheen werd vanuit de Provincie een stukje in het EVK gerealiseerd door dhr. W. 
Kolijn, maar sinds deze de Provincie heeft verlaten zullen anderen dit overnemen. In dit 
nummer vindt u een bijdrage van dhr. A. Dorst. Met burgemeester A.J. Huisman kijken 
we terug op 2,5 jaar burgervader zijn in Reimerswaal. U krijgt vervolgens ook nog uitge-
breid info over het MFC. Wie bedoelt u? Het Multi Functionele Centrum in Yerseke. En 
om nog even in afkortingen door te gaan, wat is en doet de WMO-raad in Reimerswaal, 
ook hier krijgt u antwoord op. En zoals bekend, van je familie moet je het maar hebben. 
Op de radartoren van Hansweert (voor mij is het gewoon Kruiningen) werkt een neef 
van ondergetekende. En niet alleen een neef, ook nog eens een naamgenoot. Twee 
redactieleden zijn gaan kijken wat ze daar in die grote paddenstoel nu precies doen. 
Behalve zaken die moed geven voor het toekomende, zijn er ook zorgen. De voorzit-
ter doet hier uitgebreid verslag van. We denken met name aan Nico Huizen, die ook 
zo een ernstige boodschap kreeg aangaande zijn gezondheid. We wensen hem met 
zijn vrouw van harte sterkte toe en bovenal dat de middelen die worden aangewend 
om deze ernstige ziekte te kunnen keren, onder Gods zegen zijn gewenste uitwerking 
zouden mogen hebben. Laten we hen ook in onze gebeden gedenken. Zo is het EVK 
ook dit keer weer redelijk gevuld. We willen met name onze adverteerders weer hartelijk 
dankzeggen voor hun steun die ze geven aan ons blad. We hopen dat de lezers deze 
steun door de ondernemers weten te waarderen en als het kan gebruik te willen maken 
van hun diensten. Als laatste een stukje ‘sluikreclame’ voor een reisbureau wat actief 
is in onze kringen: op D.V. 28 februari gaan we naar het Europees Parlement in Brussel 
waar we ontvangen worden door de SGP/CU fractie. En we bezoeken het Atomium. 
Voor info bel de redactiesecretaris.

C. van Burg

2



Van de voorzitter
Deze keer wil ik beginnen met het noemen van verschillende gebeurtenissen in 
onze “SGP-familiekring”. Dat mag ik toch zo wel uitdrukken, SGP-vriend(inn)
en? Er stroomt, als het gaat over de SGP-beginselen, toch hopelijk bij ons alle-
maal zo’n beetje hetzelfde bloed door de aderen? Nee, we gaan het in onze 
SGP uitgave niet hebben over godsdienstige zaken waar we – laten we dat 
gewoon eerlijk zeggen – soms in bepaalde zaken van elkaar verschillen van 
mening. Dat moeten we ook niet verdoezelen, maar als het nu gaat over de 
functie van Gods heilige Wet in ons maatschappelijk leven, en over het houden 
van Gods geboden in het politieke leven, dan zouden we toch allen schouder 
aan schouder moeten staan. We zijn het er toch met elkaar over eens dat de 
beginselen van Gods Woord tot meerdere erkenning moeten worden gebracht 
in onze maatschappij? Kom vrienden, is er dat hartelijke meeleven met onze 
afgevaardigden die in de gemeenteraden, in de Provinciale Staten, in de Eerste 
en Tweede Kamer, en in de verschillende bestuurslagen daaraan verbonden, 
hun werk doen? Mag dat blijken in ons stemgedrag, in het bezoeken van de 
vergaderingen, in ons gebed? Ik hoop het van harte, want dat is zo belangrijk. 
Eendracht maakt macht. Daar staat tegenover dat een huis, dat tegen zichzelf 
verdeeld is, vallen zal. 

Meeleven met het werk wat ze doen is goed en nodig, maar ze hebben ook 
meeleven nodig als er in het persoonlijke leven zorgen en noden zijn. Ik wil iets 
van dat meeleven met onze mensen uit onze gemeenteraadsfractie tot uitdruk-
king brengen in dit stukje. In de eerste plaats denk ik aan ons gemeenteraadslid 
N. Huizen, die vorig jaar zijn intrek nam in onze SGP-fractie in de gemeenteraad. 
Zo geheel onverwachts nam zijn leven zo’n wending toen hij in doktershan-
den vallen moest en er na verschillende onderzoeken een ernstige boodschap 
moest worden beluisterd. Op het moment dat ik deze regels schrijf zijn de eer-
ste kuren achter de rug. Het medisch team zet in op volledige genezing. Het is 
voor ons duidelijk dat dit alles voor hem en zijn vrouw erg zwaar is. Hij houdt 
ons regelmatig op de hoogte van de ontwikkelingen en hij verwoordde het de 
laatste keer zo: “Het is en blijft dus vechten voor genezing. Dat kan ik niet alleen 
en dat hoeft ook niet alleen”. We wensen hem van harte toe in deze tijd van 
zorg, spanning en moeite, dat hij inderdaad ervaren mag dat de Heere nabij is. 
We lezen in Exodus 15: 26: “Ik ben de Heere, uw Heelmeester”. We hopen dat 
de Heere dat waar wil maken, in alle opzichten. 
Eén van onze oudgedienden uit de gemeenteraad, dhr. Joh. Hoekman,  is ons 
ontvallen. Verschillende jaren heeft hij als raadslid onze partij vertegenwoordigd 
in onze gemeente. Ook is hij vele jaren bestuurslid geweest van onze Centrale 
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Kiesvereniging. Ik weet nog goed dat hij – het zal een kleine 20 jaar geleden zijn 
denk ik – voor de toenmalige SGP-jongerenvereniging een bijdrage leverde aan 
een bijeenkomst. Verder waren we jaren aan een stuk welkom bij de fam. Hoek-
man aan de Valckenisseweg als we een bestuursvergadering hadden. We wen-
sen zijn weduwe en zijn talrijk nageslacht van harte sterkte toe en al het nodige. 
Hij had een grote plaats in de familie- en vriendenkring. Daar waren we getuige 
van op de dag van de begrafenis. Het kerkje in Rilland was geheel gevuld. 
In dit verband denken we ook aan de moeder van ons raadslid dhr. H.J. Knulst. 
Hij zag zich zijn moeder ontvallen. Ook met hem en zijn familie willen we van 
harte meeleven. Van harte sterkte en Gods ondersteuning toegewenst. 

Op 11 september bezocht ik een gemeenteraadsvergadering. We hebben als 
bestuur afgesproken dat er elke maand één van ons een gemeenteraadsverga-
dering bezoekt. We willen op die manier van ons meeleven blijk geven en ook 
blijven we zo enigszins op de hoogte van de zaken die er spelen in onze Rei-
merswaalse politiek. Het was een opinieraadsvergadering. Dat wil zeggen dat 
er dan gediscussieerd wordt over bepaalde zaken. Later moet daar een besluit 
over genomen worden. Het gaat er dus om dat er een mening wordt gevormd. 
Burgers hebben ook de mogelijkheid om in te spreken. Het liep vrij goed alle-
maal vond ik. Op het laatst was er de rondvraag. En, zoals dat wel meer gebeurt, 
het venijn zat in de staart. Het blijkt dat er mensen zijn die het prachtig vinden 
om de vergadering zo lang mogelijk te rekken door allerlei dingen aan de orde te 
stellen die voor bijna niemand interessant zijn. Een blik in de raadszaal bevestigt 
dat. Niemand reageert op de ellenlange discussies, die plaatsvinden tussen de 
spreker en de burgemeester, de meesten zitten verveeld rond te kijken en ik 
denk dat iedereen een zucht van verlichting slaakt als de geachte afgevaardigde 
uiteindelijk klaar is met de mondelinge vragen. De schriftelijke kwamen nog….. 

Ik deelde vroeger de mening dat politiek boeiend is. Ik heb die avond mijn 
mening iets bijgesteld. Politiek zou boeiend kunnen zijn. 

Politiek bedrijven. Er is heel wat over te doen. Onze SGP-ers krijgen soms ook 
heel wat over zich heen. Er zijn mensen die er als de kippen bij zijn om, als het 
er ook maar de schijn van heeft dat een SGP-er iets verkeerds zegt, schrijft of 
doet, die gelegenheid gretig te baat te nemen om deze mensen onder vuur te 
leggen. We wensen onze vrienden sterkte toe en wijsheid in alle dingen. Laten 
we bovenal de goede koers houden. Dat is een vaste koers. Dat is de koers waar 
het in Psalm 119 over gaat. “Maak in Uw Woord mijn gang en treden vast”.

S.D. van Koeveringe
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Na prinsjesdag
“Te midden van de geestelijke verwarring in de wereld, waaraan ook ons volk 
niet geheel ontkomt, is steeds dringender de eis dat in wetgeving en bestuur 
voor alles Gods wet tot opperste richtsnoer worde genomen.” 
Met dit citaat begon onze fractievoorzitter Van der Vlies de dag na Prinsjesdag 
de algemene politieke beschouwingen. Hij zei er gelijk achteraan: “Ik hoor al 
denken: woorden van een stevig formulerende SGP’er zeker. Nou, het zit wat 
anders. Het zijn woorden die Koningin Wilhelmina uitsprak in haar troonrede op 
21 september 1937, op twee dagen na 70 jaar geleden.”

Die aangehaalde woorden laten zien wat er in die tussenliggende jaren is ver-
anderd. De secularisatie heeft toegeslagen. De Islam is opgekomen. Dat alles 
heeft enorme uitwerkingen gehad. 
Toch blijven de aangehaalde woorden van Koningin Wilhelmina voluit kracht 
houden. Beslissend is op welk kompas we varen! Een vaste koers vanuit het 
Woord van God is overal nodig! Vanuit dat Woord beoordelen we ook het kabi-
netsbeleid. Is steun op zijn plaats, waar de inzet goed is. Maar is een kritisch 
oordeel nodig, als de verkeerde weg wordt ingeslagen. 

Zo zijn we positief over allerhande kabinetsmaatregelen op het terrein van 
Jeugd en Gezin. Prima dat meer en meer oog komt voor de schaduwkanten 
van de individualisering. Heel goed dat er geïnvesteerd wordt in centra voor 
jeugd en gezin. Van harte steun voor maatregelen die het gezin financieel 
ondersteunen. Maar.. voorkomen moet wel worden dat met de ene hand wordt 
afgebroken, wat met de andere hand wordt opgebouwd. Daarom hebben we 
ons verzet tegen voorgenomen kortingen op de kinderbijslag en het sleutelen 
aan de heffingskorting, smalend de ‘aanrechtsubsidie’ genoemd. Het is geen 
heldere kabinetskoers, om enerzijds in te zetten op het gezin, maar om aan de 
andere kant onverdroten door te gaan met het sterk stimuleren van het twee-
verdienerschap! 

Zo zijn we positief over de strakkere aanpak van kinderporno. Uitstekend dat 
ook minister Plasterk zijn zorgen uitte over de ‘pornificatie’ van de samenleving. 
Ook hier wel weer een ‘maar’. Waarom blijft er zo’n aarzeling bestaan? Waarom 
worden geen krachtige overheidsmaatregelen genomen om daadwerkelijk eens 
de overvloed aan seks in de media en videoclips en dergelijke krachtig aan te 
pakken? We laten het als SGP-fractie niet bij algemene woorden, maar hebben 
in de achterliggende tijd een concreet uitgewerkte notitie hierover gepresen-
teerd. Waar een wil is, is een weg…
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Positief zijn we over de kabinetsvoornemens om alternatieven voor abortus 
te bieden, en palliatieve zorg te versterken, waardoor de roep om euthanasie 
tegen te gaan. Maar waarom wordt berust in de wetgeving waarin ongebo-
ren leven vogelvrij wordt verklaard, en euthanasie als een mensenrecht wordt 
beschouwd? Het beleid blijft hinken op twee gedachten: dat van de absolute 
zelfbeschikking enerzijds en dat van de beschermwaardigheid van het leven 
anderzijds. Dat geeft een tweeslachtigheid in het beleid, die de uitwerking van 
de kabinetsvoornemens op dit vlak wel eens danig in de weg kan staan! 

Als SGP-fractie willen we niet alleen reageren op de voornemens van het 
nieuwe kabinet, maar ook met eigen plannen komen. Een van de speerpunten 
daarbij is zeker ook de alcoholproblematiek. Afgelopen zomer is daar terecht 
veel aandacht voor geweest. Al eerder zijn hierover onthutsende cijfers gepre-
senteerd. Zeven van de tien jongeren drinkt al op of voor hun 12e jaar een 
eerste glas alcohol. Een op de drie vijftienjarigen is maandelijks dronken. Op 
15-jarige leeftijd drinkt de helft van de jongens gemiddeld meer dan 5 glazen op 
een avond in het weekend en een op de vijf zelfs gemiddeld meer dan tien. Ook 
onder meisjes neemt het alcoholgebruik toe. Nederlandse jongeren drinken het 
meeste in Europa en drinken per avond erg veel. 
Wat kan de overheid zoal doen tegen alcoholmisbruik? Het zal hier niet om 
een enkele maatregel gaan, maar om een doordacht pakket aan maatregelen. 
Het moet moeilijker gemaakt worden om aan alcohol te komen. De leeftijds-
grenzen die er gelden voor het verkrijgen van alcohol moeten beter gecontro-
leerd worden. Ook een prijsbeleid kan helpen: stuntprijzen voor kratten bier 
moeten worden tegengegaan. Verder is het nuttig de reclames aan te pakken 
– alcoholreclames zijn bij veel jongeren bekend en erg populair. Alcoholreclame 
ondergraaft de preventieboodschap, wekt de indruk dat het een normaal en 
onschadelijk middel is en nog stoer ook. Verder is het van belang dat ook aan 
ouders van opgroeiende kinderen, gerichte informatie wordt gegeven over de 
gevaren van alcohol. Daarnaast moeten openbare dronkenschap en het dron-
ken rijden stevig worden bestraft. 
Kortom: een veelzijdige en vasthoudende inzet is nodig. En niet alleen op dit 
thema!

C. van der Staaij
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Bericht vanuit de SGP statenfractie
Ruim een half jaar na de verkiezingen zijn we al weer aan het werk in de Provinci-
ale Staten. En het is goed u hierover zomaar voor de vuist weg wat te berichten.

Eerst iets over onze fractie zelf.

Wij mogen ons werk doen met 5 personen. Door deelname aan het College van 
Gedeputeerde Staten leverde onze partij in de persoon van dhr. Van Heukelom 
opnieuw een gedeputeerde.

Onze fractie bestaande uit 5 personen - ik wil dat toch nogmaals benadrukken 
beste mensen - dat is een bijzonder voorrecht!
Regelmatig wordt er in landelijk verband overleg gevoerd met alle statenfracties 
uit Nederland.
En dan kom je op een vergaderlocatie aan met 6 personen. Van der Vlies 
merkte laatst in Den Haag op – de reeds aanwezige groep was nog niet zo 
groot: “gelukkig, daar komt Zeeland!” Alle andere SGP Statenfracties bestaan 
uit - of een gecombineerde zetel met de Christenunie – 1 of hooguit 2 personen. 
Denk daar niet te licht over. En als ik dan denk aan al dat werk dat moet gebeu-
ren, dan spreek ik bewust over een voorrecht dat wij dit met zoveel mensen 
kunnen doen.

Mensen met gebreken en tekortkomingen – ik kom daar aan het einde van dit 
bericht nog heel even op terug. Maar ook nieuwe mensen met weinig ervaring.  
Zoals u wellicht weet is een groot deel van onze fractie vernieuwd. Er is veel 
kennis en ervaring weg – denk alleen maar aan het vertrek van de huidige par-
tijvoorzitter de heer Kolijn. Maar er is gelukkig ook veel ervaring gebleven in de 
personen van Roeland en Van Oostenbrugge.

Provinciale politiek!! Dat moet je nogal eens uitleggen.  

Niet iedereen weet wat precies nut en noodzaak is van een provinciaal bestuur 
en een provinciaal ambtelijk apparaat. Wat gebeurt er allemaal en is dat wel 
nodig? 
Regelmatig ontmoet je mensen die vinden gewoon dat het maar moet worden 
opgedoekt! “Wat heb je aan een provinciebestuur?” wordt er dan gevraagd.

Ik wil bij deze gelegenheid kort iets vertellen over het werk wat gebeurt. Dit 
werk wordt gestructureerd via een viertal commissies.
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De eerste commissie Bestuur en Financiële zaken – wordt bemand door Van 
Oostenbrugge en Dorst.
Zomaar wat onderwerpen: 
- Toezicht houden op gemeenten met betrekking tot financiën – en doelmatig-

heid.
- Het aandeelhoudersschap van Delta NV, van Evides (het waterbedrijf) en Zee-

land Seaports.
- Zo‘n havenbedrijf overstijgt de gemeentegrenzen – daar zijn meerdere 

gemeenten bij betrokken.
- Het controleren – en goedkeuren van de relevante jaarrekeningen en begro-

tingen.

De tweede commissie Ruimte Ecologie en Water, waar Roeland en Van Burg 
zitting in hebben. In die commissie is onlangs gesproken over natuurherstel, 
het veel genoemde ontpolderen. Ook dat kun je niet op het bordje van één 
gemeente leggen. Ook is er twee weken geleden uitgebreid gesproken over het 
realiseren van een containerterminal in of buiten de bestaande haven. WCT of 
VCT. We hebben te maken met de WILG, Wet Inrichting Landelijk Gebied.
Als laatste te noemen onderwerp: onze fractie heeft onlangs artikel-44 vragen 
gesteld over het akkerrandenbeleid en het stopzetten van de vergoedingen.

De derde commissie Welzijn wordt bemand door Van der Maas en Van Burg.
De discussie rondom herverdeling van zorg tussen de ziekenhuizen van Goes, 
Vlissingen en de polikliniek te Middelburg is in volle gang. Artsentekort, opna-
mestops en verplaatsing van ziekenhuisbevallingen van Vlissingen naar Goes 
zorgen voor onrust onder de bevolking. Vooral in Walcheren is men huiverig 
voor een achteruitgang van ziekenhuiszorg. 
Door onze fractie zijn vragen gesteld aan het College van Gedeputeerde Sta-
ten met betrekking tot een mogelijke verhuizing van de ambulancepost in de 
gemeente Tholen van Sint-Maartensdijk naar Tholen-stad. Vooral in Stavenisse 
en Sint-Maartensdijk stuitte dit op veel weerstand bij de bevolking. Verplaatsing 
heeft directe invloed op aanrijtijden in het gebied. Overleg, waarbij ook de NPV 
betrokken is, heeft er in geresulteerd dat de situatie voorlopig niet wordt gewij-
zigd. Tekorten  als gevolg van nieuwe CAO afspraken en wettelijke regelingen 
spelen ook de ambulancedienst Zeeland parten. 
Ook de wachtlijsten in de Jeugdzorg vragen aandacht. Een niet onbelangrijk 
onderwerp, dat direct te maken heeft met het welzijn van onze inwoners.

De laatste – en vierde commissie is die van – Economie & Mobiliteit. Hier zitten 
Van der Maas en Dorst in. Een belangrijk onderwerp is dat van de werkgelegen-
heid in Zeeland. Ook is er een begin gemaakt met het maken van een kadernota 
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voor het toerismebeleid. Wat willen we als provincie met toerisme?   Moet dat 
zo blijven – moeten we meer of minder – en wat zijn de gevolgen voor onze 
eigen inwoners? Onze fractie heeft daar bijzonder de aandacht gevraagd voor 
het passen in – en bij het karakter van Zeeland. Ook is er aandacht gevraagd 
voor de plaats van de zondag – en zullen we bij een volgende behandeling iets 
zeggen over de concurrerende positie van recreatieve winkels – zwembaden – 
en andere gelegenheden op de campings zelf. Zij hebben immers geen rekening 
te houden met de winkelsluitingswet en vallen daar ook niet onder. Een laatste 
onderwerp om te noemen is het oprichten van een NV – Economische Impuls 
Zeeland. Deze NV gaat zich sterk maken voor het behouden en het uitbreiden 
van een gezonde en evenwichtige ontwikkeling van onze Zeeuwse economie.
 
Ik wil gaan afsluiten.

Na ruim een half jaar valt het ons gezamenlijk wel op dat er vele onderwerpen 
zijn waar wij een helder en principieel geluid kunnen laten horen.  Maar dan 
wel in de meest praktische zin. Er zijn zo ontzettend veel onderwerpen waar 
het gaat over materiële zaken. En toch, ook dan moeten we steeds maar weer 
afwegingen maken in de zin van het bouwen en bewaren, het rentmeester-
schap wat God ons heeft toebedacht.

Soms zijn er zaken waar we eenvoudig mogen en ook kunnen wijzen op het 
heilzame van Gods geboden en inzettingen. Dat het ons goed zal gaan als we 
luisteren naar Gods  Woord. Maar dat gebeurt niet zo veel.

En dan iets over onze tekortkomingen en gebreken. Achteraf denk je – ik had 
dit of dat moeten zeggen - of juist helemaal niet moeten zeggen. En als we niet 
spreken – omdat het onderwerp zich er niet voor leent, of de gelegenheid er niet 
is - is ons leven dan een leesbare brief? 
Winnen wij onze naaste voor God en Zijn dienst, voor Zijn heilzame geboden?

Niet alleen persoonlijk – maar ook over al ons fractiewerk hebben wij verzoe-
ning nodig. Wilt u ook ons werk in uw gebeden gedenken?

Een hartelijke groet,

Ad Dorst
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Kerkhoekstraat 17 - Yerseke

Tel. (0113) 57 20 20

Fax (0113) 57 00 19

Voor al uw bouwactiviteiten

Oostdijk v.o.f.
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Al 25 jaar uw
boek & kantoor-

specialist!!

U bent van harte welkom 
in onze winkel.

Noordzandstraat 34 - Yerseke 
Tel. (0113) 57 29 07, fax (0113) 57 38 73

‘DE KLEURMAKER VAN DE STREEK’

Grintweg 79 - Yerseke - Tel. (0113) 572075

* Tuinbeplanting

* Kamerplanten

* Bestrating

* Potten/manden

* Tuingereedschap

* Vijvermateriaal

* Tuinhout

* Blokhutten

* Meststoffen

* Blokhutten

* Meststoffen

* Cadeau-artikelen

* enz.

Voor al uw tuinmateriaal

Wij drukken ook kettingformulieren
Vraag geheel vrijblijvend offerte aan!

BOEKEN
KANTOORARTIKELEN

dRuKwERK van adreskaartje tot boek!

Voor al uw…

drukkerij:
Zuidweg 19

Krabbendijke
T 0113 - 50 14 02
F 0113 - 50 24 88

E velzenbv@zeelandnet.nl

Boekhandels:
Dorpsstraat 83
Krabbendijke

T 0113 - 50 61 73
F 0113 - 50 31 72

’s-Gravenstraat 17
’s-Gravenpolder
T 0113 - 31 13 09

Schoolstraat 3
Aagtekerke

T 0118 - 58 34 06
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Het juiste adres voor… 3  Binnen/buitendeuren
 3  Laminaat
 3  Kunststofkozijnen (veka)
 3  Schuifwanden
 3  Bouwmaterialen
 3  Verf
 3  Gereedschappen

HSH Doe het zelf
Raadhuisstraat 71
4631 NB  Hoogerheide 
Tel. 0164 - 66 72 12

––––––  Tot ziens bij HSH!!!  ––––––  

belastingzaken – administraties – adviezen

Marijkelaan 11
4401 GE  Yerseke

Postbus 9
4400 AA  Yerseke

Telefoon (0113) 57 26 20
Telefax (0113) 57 38 99

Aangesloten bij FISCOUNT
een samenwerkingsverband 
met registeraccountants
en fiscaal juristen



Het Multi Functionele Centrum, 
ofwel het MFC te Yerseke
Op de avond voor wij dit stukje schrijven heeft de gemeenteraad tijdens de 
vergadering van 30 oktober een zoals dat werd verwoord, welhaast historisch 
besluit genomen.
Voor de realisering van het MFC heeft de raad een bedrag van in totaal € 10,83 
miljoen ter beschikking gesteld.
Nimmer werd een krediet gevoteerd van een dergelijke omvang.

Waarom is hiertoe besloten?
Wat gaat voor dit grote bedrag gerealiseerd worden?

Omtrent het hiertoe:
De gebouwen van zowel de openbare Prinses Beatrix-basisschool en de chris-
telijke basisschool Het Kompas zijn al enige tijd dringend aan vervanging toe. 
Veel kunst- en vliegwerk is nodig om deze zowel in bouwkundig als in onder-
wijstechnisch opzicht zeer verouderde onderwijsvoorzieningen te gaan aanpas-
sen aan de hedendaagse eisen. We nemen ons petje af voor directie en het 
personeel van die scholen. Zij hebben in deze meer dan een halve eeuw oude 
versleten gebouwen gewerkt met inventiviteit en daarbij met voortvarendheid 
de jeugd bij de les weten te houden.

We hebben hiervan kennis genomen, tijdens een bezoek, dat wij jaren geleden 
aan Het Kompas brachten.  De toenmalige directeur de heer J.J.L. de Kun-
der (thans wethouder van onderwijs) gaf mij tijdens een gastvrij ontvangst een 
rondleiding. Het werd voor mij duidelijk dat er nodig iets moest gebeuren. Het 
is wel heel bijzonder dat wethouder  De Kunder thans als verantwoordelijk por-
tefeuillehouder uitvoering mag geven aan de realisering van het MFC.  We wen-
sen hem en alle betrokkenen hierbij veel succes toe.

Wat er gerealiseerd zal worden:
De scholen terug bouwen op dezelfde locatie was geen optie.
Het fenomeen “de brede school” kwam in beeld.
Met de toenmalige portefeuillehouder burgemeester A. Verbree hebben we als 
Commissie Welzijn een bezoek aan een dergelijke instelling gebracht, namelijk 
aan een “brede school” te Breda.
Dan doe je toch ideeën op en krijg je raadgevingen omtrent de vraag hoe het 
anders en/of beter had gekund, terwijl erop werd gehamerd dat het beheer van 
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dergelijke complexen van cruciaal belang is.

Steeds meer deed zich de behoefte gevoelen om bij het realiseren van de 
nieuwe onderwijsvoorziening ook andere partners te betrekken, die eveneens 
met huisvestingsproblemen kampen.

De idee van een Multi Functioneel Centrum kwam in beeld.
Een plaats creëren waar diverse partners een onderkomen kan worden gebo-
den. Na een tijd van aftasten en onderhandelen, hebben de volgende belang-
hebbenden de intentie uitgesproken en bevestigd op basis waarvan de omvang 
en inrichting van het MFC kon worden bepaald, met daarbij ruimte latend voor 
eventuele toekomstige nieuwe gebruikers. 
De huidige participanten zijn:
De openbare basisschool Prinses Beatrix met 9 groepen,
De christelijk basisschool Het Kompas met 9 groepen,
Peuterspeelzaal De Hummelsoos,
Kinderdagverblijf,
Buitenschoolse opvang,
Muziekvereniging Mozart,
Kantine/berging korfbalvereniging De Volharding,
Sportzaal voor bewegingsonderwijs en incidenteel gebruik,
Diverse multifunctionele vergader- en kantoorruimten.

Over de tenaamstelling van het MFC wordt nog nagedacht.

Tegen de voorkant van het gebouw, aan de kant van de Yerseke Moer wil R & 
B Wonen 13 prachtige koopappartementen bouwen.
Dit wooncomplex heeft de mooie naam gekregen:
“Résidence Ihrseca”.

Aan de andere zijde van het “Moerplein” zal door R & B Wonen een woonzorg-
centrum worden gebouwd voor de zorggroep Ter Weel, plus 12 koopapparte-
menten en 56 huurappartementen. Deze drie complexen vormen samen het 
“Hof van Reymerswaal”.

Tijdens de raadsvergadering is door de SGP fractie aangedrongen om ten 
behoeve van het te bouwen MFC het toepassen van zonne-energie te onder-
zoeken. Met de huidige energiekosten die naar het zich laat aanzien in de toe-
komst alleen maar zullen toenemen, kan dit een niet te onderschatten besparing 
opleveren.
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De geplande aanbesteding zal naar verwachting in maart 2008 plaatsvinden.
Er wordt rekening gehouden met een bouwtijd van 70 weken.
Dan kan gerekend worden dat het gehele complex  in het derde kwartaal van 
2009 kan worden opgeleverd.
De scholen moeten dus nog wel even geduld hebben, maar het schemert aan 
de horizon, straks is het leed geleden en staat er een mooi, maar vooral doel-
matig MFC ter beschikking.
 
Met dank voor Uw belangstelling,

V. Janszen
Rilland, 31 oktober 2007
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Nishoek 38a
4416 PE Kruiningen
Tel: (0113) 38 21 60
Fax: (0113) 38 12 12
info@sinkegroep.nl
www.sinkegroep.nl

...helpt je graag
op weg!

Arjan van de Meeberg
Yerseke (0113) 57 39 32 - 06 25 16 78 74

regio Zuid-Beveland



Reimerswaal? Prachtige gemeente!

Interview met burgemeester A.J. Huisman

Na twee en een half jaar kunnen we aannemen dat onze 
burgemeester een beetje is ingeburgerd…  maar klopt 
dat wel?
Voor ons een reden om met hem in gesprek te gaan, 
waarvan u onderstaand het verslag kunt lezen. We wer-
den in de burgemeesterskamer ontvangen door een 
enthousiaste heer A.J. Huisman.

Reimerswaal is uw eerste gemeente als burgemeester, is het meegevallen?
Op voorhand kan ik zeggen dat ik de leukste baan van de wereld heb, want 
door dit ambt kom ik overal en spreek ik met heel veel mensen. 
“Een vaste Koers… reeds vóór mijn komst naar Zeeland, had ik de SGP-Info 
Reimerswaal al gelezen!”.
Ja, het is wel wat ik er me van heb voorgesteld. Het is een prachtige gemeente 
met een mentaliteit die mij aanspreekt. Toen ik hier kwam, meende ik dat de 
bewoners wel omgesmeed moesten worden tot Reimerswalers. Hiervan ben ik 
echter teruggekomen, want ik heb ervaren dat ieder dorp zijn eigen identiteit en 
charme heeft, wat juist het mooie van deze gemeente is. Voor heel de gemeente 
geldt hetzelfde beleid, maar ieder dorp vraagt haar eigen benadering.
Met de start was het enorm belangrijk voor me dat de wethouders mannen 
waren die van wanten wisten. Na de verkiezingen hebben we 3 nieuwe wethou-
ders gekregen, wat dan toch weer anders is, maar ook dit zijn mannen waar ik 
erg graag mee werk en waar je van op aan kunt.
Van de gemeenteraad wordt wel gezegd dat ze lastig zou zijn, maar dat is hele-
maal niet zo. In Groningen was ik wel wat anders gewend. Het is een raad waar 
je wat mee kunt en die zich inzet voor de gemeenschap.

U heeft Reimerswaal leren kennen, waar liggen economisch gezien de kansen 
en bedreigingen? 
Bedreigingen:
> De schaal- en schelpdierensector wordt het erg moeilijk gemaakt door wet- 

en regelgeving. Dan hebben we het over de mossels en de oesters, want de 
kokkels zijn we al kwijt. Helaas lijkt het er erg op, dat bij rechtzaken de rechter 
bij twijfel altijd de kant kiest van de milieuorganisaties, wat vervolgens tot 
schade lijdt bij de schaal- en schelpdiersector.

17



Het enige voordeel dat een en ander met zich mee brengt is dat deze sector zo 
wordt gedwongen tot innovatie. Dit wordt inmiddels ook al behoorlijk gedaan.

> De economie rust op een te beperkt aantal sectoren. Dit is ruwweg te verdelen 
in transport, landbouw en visserij. Hoe groot zouden de gevolgen zijn voor de 
werkgelegenheid als bijvoorbeeld de uienverwerking weg zou vallen? Als je weet 
dat 80% van de Nederlandse uienverwerking in Zeeland plaats vindt, waarvan 
70% in onze gemeente. “De Zeeuwen zijn nogal bedaard en treden niet zo naar 
buiten, maar als je nagaat dat bijvoorbeeld de in Kruiningen verpakte uien tot in 
Bombay worden uitgevent door kooplui met ezelwagentjes, dan moet er toch 
meer uit deze branche te halen zijn”, denkt de burgemeester hardop.
Door meer werkgelegenheid uit andere sectoren aan te trekken zouden we 
minder kwetsbaar zijn.

Maar hoe komt het dan dat de Nishoek niet op schiet en wat komt er van de 
Vlaketerminal terecht?
De kostprijs van de Nishoek is hoog maar ondanks het feit dat de grondprijs 
hoger ligt dan in andere gemeenten is er veel belangstelling voor. Het nadeel is 
(nog) dat de toegestane soorten bedrijvigheid erg beperkt is, wat door de Pro-
vincie is opgelegd. De grondprijs is mede gebaseerd op de kosten die we heb-
ben moeten maken om dit terrein te realiseren en die kosten zijn fors geweest.
De “Vlaketerminal” is recent in het nieuws gekomen, vraagt haar aandacht. Deze 
zou mogelijk gelokaliseerd kunnen worden aan de oostkant van het kanaal tus-
sen de sluizen en de tunnel. Het is echter nog allerminst zeker dat dit project 
gerealiseerd kan worden.
Dit houdt onder meer in dat er hier een betoncentrale kan worden geprojec-
teerd. Er is nu al een bedrijf dat momenteel gevestigd is in de gemeente Goes 
dat hiervoor in aanmerking zou kunnen komen. Dit zou inderdaad een behoor-
lijke impuls voor Reimerswaal zijn. Maar ja, dan zijn we wel een mooi poldertje 
kwijt. Dit geeft ook weer z’n bedenkingen.
De kansen voor de uitbreiding van de economie zijn zeker in de gemeente aan-
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wezig. De infrastructuur is aanwezig, denk maar aan de A58 en het spoor dwars 
door de gemeente en het water aan twee kanten.

Het is opgevallen dat u kerkelijk meelevend bent. U bent er altijd, bij officiële gele-
genheden, zoals intrede en afscheid van predikanten. Is dit een bewuste keuze?
Dit is zeker een bewuste keuze en wordt zeker niet als een verplichting ervaren. 
Het heeft mijn belangstelling en interesse.
Ook bij het afscheid van ds. A.Verschuure hoop ik met de Kerst aanwezig te zijn. 
Het overlijden van meester Dekker heeft ook erg veel indruk op mij gemaakt. 
Waar ik wel nog steeds aan moet wennen is dat er bij jullie op hele noten wordt 
gezongen. Ik kerk ’s zondags in de Protestantse kerk en daar wordt ritmisch 
gezongen. De psalmen ken ik wel. O wee als ik vroeger op de lagere school 
geen 10 voor m’n versje had!

Het debat in de gemeenteraad is vaak op het scherpst van de snede, de poli-
tieke verhoudingen staan op scherp. Is dit lastig voor u als voorzitter?
Het is als voorzitter de kunst om de vergadering in goede banen te leiden. Alle 
partijen dienen op dezelfde wijze correct te worden behandeld.
Ieder lid moet evenveel kans krijgen om zich te uiten. Het is mooi om te horen 
en te zien hoe een ieder dit op z´n eigen wijze doet.
Als voorzitter is een pittige vergadering een uitdaging en het geeft een voldaan 
gevoel als dan toch de doelen zijn bereikt en de besluiten op correcte wijze zijn 
genomen.

Hoe heeft u inmiddels al twee jaarwisselingen met name in Krabbendijke erva-
ren?
Van de jaarwisseling 2005/2006 ben ik echt geschrokken. Dit had ik niet ver-
wacht. Een vreugdevuur en een pilsje… een gezellige sfeer, dat mag, ja.
Met alle jongeren heb ik na deze ervaring gesproken. Ik ben in ‘De Meiboom’ en 
‘De Koophandel’ geweest, maar ook op de catechisaties van de Ger. Gemeente. 
Het alcoholbeleid is aangescherpt in de APV en de toegestane hoeveelheid 
brandstof is verminderd. Ook was er echt meer ‘blauw’ op straat in de laatste 
weken van het jaar. 
Mede hierdoor én het feit dat de jaarwisseling 2006/2007 op zondag was én het 
slecht weer was, is deze jaarwisseling rustig geweest.
Voor de komende jaarwisseling is er een draaiboek gemaakt, er is dan  een totaal 
alcoholverbod op straat. Carbid schieten mag nog op één aangewezen plek en 
er zal veel politie te zien zijn in de laatste weken van het jaar. Ook zullen bedrijven 
worden gecontroleerd op het dumpen van bedrijfsafval als ‘brandstof’ voor het 
vreugdevuur.  Dit heeft verschillende bedrijven duizenden euro’s boete gekost in 
het afgelopen jaar. In de komende periode hoop ik weer met de jongeren hier en 

20



daar te gaan spreken. Op verzoek van de jongeren zelf, dit jaar ook op Waarde.
Het alcoholbeleid is u als uitdaging gegeven door uw voorganger de heer A. 
Verbree. Hoe staat het daar mee ? 
Waar ik kan zal ik meewerken om dit probleem aan te pakken. Bij de politie heb 
ik hiervan te veel gezien. Alcohol heeft al zoveel ellende veroorzaakt.
We hebben dus inderdaad een ‘alcoholproject’ opgestart. We grijpen elke gele-
genheid aan en vragen bij zoveel mogelijk partijen aandacht voor het alcohol-
misbruik. Wethouder J.J.L. de Kunder heeft het jeugdbeleid in zijn portefeuille. 
Van hieruit wordt er ook aan alle kanten aan gewerkt samen met de scholen. 
Het alcoholverbod op straat bij de jaarwisseling hebben we al genoemd. Er is 
een gemeenteavond geweest bij de Ger. Gemeente te Krabbendijke, waar dit 
probleem is besproken. Hier was ook de burgemeester aanwezig. ‘De sleutel 
van de oplossing ligt bij de ouders!’

Hoe gaat het met de Zeeuwen en de Groninger Huisman? 
Er zit weinig verschil tussen de eigenschappen van de mensen in deze  twee 
provincies. Ik zou wel een Zeeuw kunnen zijn.
‘Mensen van weinig woorden, áls ze wat zeggen dan moet je daar rekening 
mee houden.’

Wilt u de SGP achterban nog iets mee geven?
Die vraag overvalt me een beetje, we hebben al een en ander besproken. Ik ben 
trots op onze gemeente die, samen met de veel grotere gemeente Barneveld,  
als enigen in Nederland zéven SGP raadsleden heeft.
Verder denk ik bij dit punt wel te mogen zeggen dat ik me echt zorgen maak 
over ons ziek SGP raadslid Nico Huizen en ik wil hem ook op deze wijze heel 
veel kracht, sterkte en beterschap toewensen.

A.M. Bliek en A. Lokerse
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Wat is en doet de WMO-raad 
in Reimerswaal?
Per 1 januari 2007 is de Wet Maatschappelijke Ondersteuning ingevoerd. 
Elke gemeente werd daardoor verantwoordelijk voor maatschappelijke onder-
steuning. Maatschappelijke ondersteuning omvat activiteiten die het mensen 
mogelijk maken om mee te doen in de samenleving. Dat kan o.a. met vrijwil-
ligerswerk en mantelzorg, goede informatie en advies, opvoedingsondersteu-
ning en huishoudelijke hulp. De WMO is in de plaats gekomen van de volgende 
wetten en regelingen, nl.: de welzijnswet, de wet voorzieningen gehandicap-
ten, de huishoudelijke verzorging, de mantelzorg en diensten bij wonen  met 
zorg uit de algemene wet bijzondere ziektekosten en de openbare geestelijke 
gezondheidszorg. Elke gemeenteraad moet een vierjarenbeleidsplan vaststel-
len dat het door de gemeente te voeren beleid inzake de uitvoering van de 
WMO omschrijft.
De WMO kent negen zogenaamde prestatievelden, namelijk:
- het bevorderen ven sociale samenhang in en van dorpen, wijken en buurten
- op preventie gerichte ondersteuning van jeugdigen met problemen met 

opgroeien en van ouders met problemen met opvoeden
- het geven van informatie, advies en cliëntondersteuning
- het ondersteunen van mantelzorgers en vrijwilligers
- het bevorderen van deelname aan het maatschappelijk verkeer en van het 

zelfstandig functioneren van mensen met een beperking of  een chronisch 
psychisch probleem en van mensen met een psychosociaal probleem

- het verlenen van voorzieningen aan mensen met een beperking of een chro-
nisch psychisch  probleem en aan mensen met een psychosociaal probleem 
ten behoeve van het behoud ven hun zelfstandig functioneren of hun deel-
name aan het maatschappelijk verkeer

- maatschappelijke opvang, advies en steunpunten huiselijk geweld
- openbare geestelijke gezondheidszorg
- verslavingsbeleid
Elke gemeente moet dus over bovengenoemde zaken beleid ontwikkelen en 
draagt hiervoor haar eigen verantwoordelijkheid. Natuurlijk zijn er zaken die 
alleen in samenwerking met de regio of zelfs de provincie gestalte kunnen
krijgen. Ook moet de gemeente dit beleid ontwikkelen in nauw overleg met 
haar 
inwoners. Vandaar dat iedere gemeente hiervoor een adviesorgaan in het leven 
heeft geroepen of nog zal roepen, de WMO-raad. Ook in Reimerswaal is dit in 
een zo vroeg mogelijk stadium gebeurd, zodat deze raad bij het van kracht wor-
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den van de wet maatschappelijke ondersteuning reeds geïnstalleerd was.
Via oproepen in Reimerswaal Informatie kon iedere Reimerswaler zich aanmel-
den als lid van deze raad. Sommigen hebben zich vanwege persoonlijke inte-
resse en/of  betrokkenheid bij de materie aangemeld, anderen vanwege hun 
bezig zijn met bijv. gehandicapten- of psychosociale zorg. Het resultaat van 
een en ander is geweest dat op 20 december 2006 door wethouder Knuit de 
WMO-raad van Reimerswaal is geïnstalleerd.
Deze raad wordt gevormd door de volgende personen:
Dhr. P. Polderman (voorzitter) te Yerseke
Dhr. J. Jansen te Hansweert (vice-voorzitter)
Dhr. L. Dorleijn (secretaris) te Yerseke
Dhr. W. Don (penningmeester) te Yerseke
Mevr. M. van Koeveringe-van Herwijnen te Rilland
Dhr. A. Hoogerland Mzn. te Krabbendijke
Dhr. N. Ingels te Krabbendijke
Dhr. M. Kriekaard te Yerseke
Dhr. M. Mieras te Kruiningen 
Dhr. J. A. Bliek te Krabbendijke

Maandelijks -met uitzondering van de vakantieperiode- vindt er overleg met 
de gemeente plaats m.n. over hoe de uitvoering van de WMO binnen de door 
de wet gestelde regels zeker voor de direct betrokkenen in onze gemeente zo 
goed mogelijk gestalte kan krijgen. Voorzover we tot op dit ogenblik kunnen 
constateren verloopt dit zonder grote problemen. We hopen dat ook voor de 
toekomst degenen die op enigerlei wijze ondersteuning binnen het kader van 
de WMO nodig hebben op een zo goed mogelijke manier geholpen kunnen 
worden.
Als u soms bepaalde knelpunten in uw omgeving waarneemt, schroom dan niet 
met iemand uit de WMO-raad contact op te nemen. Mogelijk dat via het overleg 
dat daarin plaatsvindt de problemen opgelost kunnen worden.

J. A. Bliek, lid WMO-raad

23



Radarketen biedt meer veiligheid…
Introductie
Op bezoek in de radarto-
ren van Hansweert, op een 
prachtige herfstmiddag, 
maken we een praatje met 
Cees van Burg, medewerker 
bij de Dienst Radartorens.
Cees van Burg, wonend 
te ’s-Gravenpolder, werkt 
inmiddels ruim 15 jaar op 
deze post. Daarvoor bezocht 
hij de zeevaartschool in Vlis-
singen en ging hij varen. Hij 
haalde zijn stuurmansdiploma 
en werkte op de kustvaart en 
later op de grote vaart. Op 28-jarige leeftijd kreeg hij een baan aan de wal. Men 
vroeg hem: ‘Zou jij op het KNMI-station in Vlissingen willen komen werken?’ Dat 
zag hij helemaal zitten. Hij heeft daar tien jaar zijn arbeid verricht. Het moment 
dat hij op de radartoren van Vlissingen kon gaan werken, was toen daar. Echter, 
iemand die in Hansweert op de radartoren z’n werk deed, wilde van stand-
plaats ruilen en in Vlissingen gaan werken. Dat kwam Cees van Burg goed uit, 
want die wilde net zo lief in Hansweert tewerkgesteld worden. Zo kwam hij hier 
terecht, vijftien jaar geleden.

Functioneren
We informeren naar het functioneren van de radarketen. Cees vertelt daarover 
ondermeer het volgende: ‘De radarketen langs de Westerschelde heeft bewe-
zen dat de veiligheid op deze zee-arm enorme vooruitgang heeft geboekt. De 
radarantenne overlapt alle informatie, die doorgegeven wordt, ook naar onze 
post in Hansweert. Aanvankelijk was het de bedoeling dat ook de radartorens 
van Baarland, Waarde en Saeftinge bemand zouden worden, maar aangezien 
je daar geen kruisend waterverkeer hebt, heeft men daar van afgezien.  Nu zijn 
alleen de posten van Vlissingen, Terneuzen, Hansweert en Zandvliet bemand. 
De laatste post ligt op Belgisch grondgebied. Ten diepste is de functie van een 
radartoren: de veiligheid van de scheepvaart door de Westerschelde beveili-
gen. Vanaf de start van de radarketen zijn er veel minder aanvaringen geweest 
en moesten er minder sleepboten uitrukken. ’t Is absoluut veiliger geworden. 
Wij zijn in feite tussenpersoon tussen de loodsen en de binnenschepen. Die 
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binnenschepen vragen: ‘Kunnen we nog oversteken?’ Wij kunnen van hieruit 
duidelijk op de radar zien hoe de scheepvaart op de Westerschelde verloopt; 
we zien de schepen (mee)varen op de radar. Naar aanleiding van hetgeen wij 
waarnemen, geven wij een zo duidelijk mogelijk advies. Trouwens, het is zo, dat 
alle schepen een meldplicht hebben om zich 
aan te melden bij de radarpost.’

Ditjes en datjes
Cees van Burg die, op het moment dat Rinus 
van den Berge en Cees van den Bovenkamp 
de radarpost in Hansweert bezoeken, de post 
bemant, vertelt nog meer wetenswaardigheden. 
We luisteren weer even mee: ‘De post hier is con-
tinu bemand met twee man. Eén man zit achter 
de radar. Om de twee uur lossen wij elkaar af. 
Bij mistig weer is dat zeker nodig. Wat betreft de 
veiligheid is het niet zo dat wij 100% veiligheid 
kunnen garanderen. Een poosje geleden liep er 
een groot containerschip van 300 meter lengte 
uit zijn roer bij Walsoorden. ’t Was laag water en 
het schip zat te kort aan de kant. Wij zien alles op de radar, maar je kunt helaas 
niet alles voorkomen. Want, er kwam nog een schip aan, dat wilde de contai-
nerboot passeren. Echter, ze passeerden elkaar bakboord-bakboord. Een kleine 
aanvaring viel niet meer te voorkomen. Kijk, zoiets kunnen ook wij niet voorko-
men. Als er zich calamiteiten voordoen, proberen wij vanaf onze post de rest van 
de scheepvaart zo goed mogelijk te regelen.’
Peter Pekaar, oud-PSD-medewerker, legt ons uit wat het woord schaar bete-
kent: ‘Een schaar, bijvoorbeeld die van Ossenisse en die van Waarde… bete-
kent in dat geval een stroomgat, een natuurlijk stroomgeultje.’
Wat dienen de schepen te doen als ze de Westerschelde gaan bevaren?
‘In Vlissingen, Zandvliet of bij ons worden de schepen gelabeld. Dat is een ver-
plichting. Die labels varen mee met de echo’s van het schip.  Wij bevestigen de 
labels hier op schepen die uit het Kanaal door Zuid-Beveland de Westerschelde 
opvaren. Een ander punt is dat schepen via de marifoon ons advies vragen om 
of het Kanaal in te varen of juist andersom het Kanaal uit te varen de Wester-
schelde op. Als je van zee uit naar een haven vaart, tref je aan de rechterkant, 
de stuurboordkant, altijd een groene aanduiding aan. Dat geldt wereldwijd.’
Gevraagd naar de bekostiging van alles rond zo’n radarpost, antwoordt Cees: 
‘Het Nederlandse rijk betaalt 20% mee aan deze radarketen, maar 80% van de 
bekostiging komt voor rekening van het Belgische rijk.’
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Deze post is er juist ook voor de bin-
nenscheepvaart. Gemiddeld passe-
ren tussen de 100 en de 150 schepen 
per volledig etmaal de ingang van het 
Kanaal door Zuid-Beveland aan de 
kant van de radartoren bij Hansweert. 
De snelheid waarmee een schip de 
afstand tussen Antwerpen en Vlissin-
gen vaart is sterk afhankelijk van de 
stroom. Met de stroom mee duurt het 
ongeveer 3 uur, maar met tegenstroom 
kan het wel ruim een halve dag duren. 
Er geldt geen snelheidsbeperking voor 
schepen. Er zijn schepen die opstomen 
met een vaart van 22 knopen per uur. 
Dat is ongeveer 40 km. per uur.
Heel wat wijzer geworden verlaten we 
de bemande radartoren, de heren Van 
Burg en Pekaar op hun post achterla-
tend.

M. J. van den Berge
C. van den Bovenkamp
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Opel. Fresh thinking - better cars

w i j  w i l l e n  b l i j e  k l a n t e n

AutoTeam: de Opel-dealer in uw regio... kijk ook eens op www.autoteam.nl

AutoTeam Krabbendijke b.v.
Westweg 5, 4413 EE Krabbendijke
Tel. (0113) 50 20 10

AutoTeam heeft ook vestigingen in: Bergen op Zoom, Goes, Roosendaal, Steenbergen en Vlissingen
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Badkamers met comfort
en design naar uw

persoonlijke smaak!
  Tussen de Schelde’s levert en 
installeert complete badkamers van 
koninklijke kwaliteit, o.a. Villeroy & 
Boch en Sphinx. Ruime keus is er in 
wand- en vloertegels en badkamer-
accessoires. Kortom... bezoek onze 
showroom en ontdek het zelf.

Valckenisseweg 34 4411 BR Rilland
tel. (0113) 55 13 84

E-mail: info@hoekman-tussendescheldes.nl



Verslag SGP-jongeren-
vereniging ´Reimers-
waal´
Een verenigingsseizoen met mooie avonden ligt weer achter ons. Avonden met  
behoorlijk uiteenlopende 
onderwerpen. We hopen dat we in het nieuwe verenigingsseizoen opnieuw 
mooie en leerzame avonden mogen hebben. Eén avond willen we nog even 
aanhalen die we nog niet in dit blad hebben vermeld.

“Getuigen in de politiek” was het thema van de jaarvergadering op 1 juni 2007. 
Voor deze avond hadden we dhr Kolijn  uitgenodigd om de inleiding te verzor-
gen. Met dit onderwerp werden een stukje ontstaansgeschiedenis van de SGP 
en enkele fragmenten uit het leven van de inleider meegenomen. 
“Niet bepaald een makkelijk onderwerp”. Zo begon dhr. Kolijn zijn speech. 
Wanneer iemand met zoveel jaren  ervaring in de politiek dat zegt, dan zal dat 
niet te ontkennen zijn. Gelukkig ontbreekt het hem niet aan vele wijze woorden 
zoals we dat van hem gewend zijn.

Met twee zaken in de politiek wil hij deze avond beginnen. Dat zijn de prakti-
sche en de getuigende politiek. Beiden onmisbaar om evenwichtig te kunnen 
handelen. In een democratisch land is het altijd oppassen om de juiste woor-
den te gebruiken. Zeker als SGP’er moet men ieder woord afwegen, anders 
wordt het wel voor je gedaan! In een democratie - vooral in Nederland - moet 
men dikwijls aanhoren dat democratie een scheiding van kerk en staat bete-
kent. Veel mensen zien dat als een scheiding van geloof en politiek. Vrijheid 
van meningsuiting, godsdienst en onderwijs zijn daaruit echter wel voortge-
komen. Maar hoe zit het dan wanneer men iemand kwetst? Want dat wil men 
toch ook niet?

Hoe zien wij de plaats van de overheid? Dat is de volgende vraag die in ons 
midden wordt gelegd en behandeld. Uit Gods Woord werd 1 Tim.6:15 daarbij 
voorgelezen. Daar staat dat de Heere Koning der koningen is en Heere der 
heren. Men zou denken dat de aardse koningen en heersers dan toch niet nodig 
zijn. Maar in Rom. 13 en in Ps. 82 staat het antwoord. De aardse heersers zijn 
van God geordineerd en wij zijn hen gehoorzaamheid schuldig. Wanneer we er 
goed over nadenken dan zou het te wensen zijn dat we de schuld mogen bele-
ven. Zonder overheid kunnen wij niet leven omdat we diep gevallen mensen 
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zijn. De Heere God wil nog mensen gebruiken om land en volk te regeren en te 
onderhouden.
De gevallen mens kan niet goed regeren zonder de Wet en Gods Woord. Men 
wil dat niet en zegt dat het geloof thuis hoort in de privé-sfeer. We maken deel 
uit van een land waar het christelijke ver weg is en waar het handelen als SGP’-
er een moeilijke taak is. Een mond- of broodchristen zijn, is níet moeilijk en deze 
houding kunnen veel mensen dragen. Dat geldt niet alleen in de politiek maar 
ook op het werk of de school bijvoorbeeld. 
Een ambtseed wordt op drie plaatsen gebruikt, zowel op gemeentelijk, pro-
vinciaal en landelijk niveau. Daar behoort men zich strikt aan te houden.  Een 
christen in de gemeenteraad zal bijvoorbeeld ook moeten toezien dat de pro-
cedures eerlijk verlopen. De opdracht van een wethouder in de gemeente is: 
“gij zult Mijn getuige zijn”. De Heere Jezus heeft gezegd: “Gij zijt niet van deze 
aarde”. Een Bijbels aspect: wie we ook zijn, we zijn onderdanen van Christus en 
dienovereenkomstig behoren wij ons te gedragen.

De politiek is geen zendingsterrein maar men kan wel getuigen als de mogelijk-
heid er is. Dan is het niet onverstandig om dit in beknopte zinnen en termen 
te doen. Dhr. Kolijn heeft in zijn politieke ambtstermijn gemerkt dat met een 
goede onderbouwing veel aandacht te krijgen is. Ook in de Provinciale Sta-
ten van Zeeland kreeg hij daar de aandacht voor. De acceptatie daarvan werd 
helaas toch bij iedere termijn minder. Het ontbreken van historisch besef buiten 
de SGP (helaas ook binnen de SGP een beetje merkbaar) is daar een verkla-
ring voor. Bij een getuigenis moet men goed begrijpbare woorden gebruiken, 
zodat niet alleen de achterban, maar iedereen het kan begrijpen. Anders mist 
de boodschap zijn doel. Zeer belangrijk bij getuigen is: hoe komt het over bij 
de luisteraars? Goed overdacht en onderbouwd je standpunt neerzetten, is een 
pré in deze tijd. 

Dhr. Kolijn kreeg een keer een briefje van een PvdA-vrouw die veel vergaderin-
gen volgde vanaf de publieke tribune. Zij ging de Bijbel weer lezen doordat ze 
de SGP’ers Bijbelteksten  hoorde aanhalen. 

De secularisatie heeft al veel verwoest en is moeilijk of niet meer terug te drin-
gen. De rol van de kerken is daarbij ver weg. Toch valt dit bij veel mensen bui-
ten de SGP op en ze begrijpen dat niet. Er wordt wel eens gevraagd: kan men 
als SGP’er nog wel getuigen? Het is er zeker niet makkelijker op geworden, 
maar mensenvrees heeft altijd veel tegengewerkt.Wie geroepen is tot de prak-
tische politiek en tegelijk getuigende politiek mag toepassen, kan niet zonder 
Gods hulp handelen. Vooral als we beseffen dat we daar éénmaal rekenschap 
over moeten geven. Afzien van onszelf en biddend opzien  tot Hem; dat het zo 
maar veel mag zijn.
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Met dit verslag willen we onze jongeren die de vorige keer geen tijd hadden 
of twijfelden, alsnog uitnodigen om ook eens geheel vrijblijvend een leerzame 
avond te bezoeken of met één van de activiteiten van de SGP-jongerenver-
eniging mee te doen. Kom ontdekken dat  politiek bedrijven in deze tijd vanuit 
Gods Woord nog mogelijk is. Let op Het Advertentieblad, posters en de krant 
voor de datums waarop iets wordt georganiseerd.

Vergadervaria
D.V. donderdagavond 22 november
Een jongerenavond in het Calvijn College te Krabbendijke, locatie Appelstraat. 
De avond begint om 19.30 uur en spreker is Gert van Veldhuizen (voormalig 
jeugdwerkadviseur bij de SGPj). Het thema is: ‘Aids, ook jouw probleem?!’.

D.V. woensdag 16 april 2008
Tijdrede Kruiningen
Ds. P. Mulder
Aanvang 19.30 uur 
kerk Ger. Gemeente
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Uit voorraad leverbaar

De Leeuw Reclame- & Bedrijfskleding
Oostpolderweg 7, 4413 NN Krabbendijke, tel. 0113 - 50 20 40, fax 0113 - 50 27 93

Geopend van maandag t/m vrijdag. ‘s Avonds en zaterdags op afspraak.
(ook particuliere verkoop)

3 Spijkerbroeken
3 T-shirts
3 Polo’s
3 (Polo)sweaters
3 Overhemden (werk)
3 Bodywarmers
3 Jassen
3 Veiligheidsschoenen & kleding

Alle textiel kan voorzien 

worden van

uw eigen opdruk.
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HOUTHANDEL REIMERSWAAL

De Poort 67, Rilland. Tel. 0113-551987
www.houthandelreimerswaal.nl

Verkoop van:
Hard- en zachthout, meubelhout, plaatmaterialen, houten en laminaat vloeren,
blokhutten en tuinhuizen, tuinhout, schuttingen, speeltoestellen, isolatiematerialen,
bestratingmaterialen, bouwmaterialen, enz.

Voor particulieren en bedrijven

Tevens uw adres voor:

•	 Ski- en dakkoffers (ook verhuur)
•	 Fietsendragers
•	 Aluminium oprijplaten van 200 tot 

26.000 kg draagvermogen
•	 Onderdelen van aanhangwagens
•	 Verhuur van (bagage)aanhangwagens
•	 Accessoires
•	 Onderhoud en reparatie van
 aanhangwagens

Kijk ook op www.aanhangwagenskoster.nl

Hét adres voor alle vervoersmogelijkheden 
achter en op uw auto!

Zuidweg 37
4413 NL  Krabbendijke

Dealer van Eduard, Weymar
en Daxara aanhangwagens

Ook leveren wij alle
Saris en Hapert modellen



31

w w w . b o u w r a a d h u i s . n l

Markt 2  4416 AH Kruiningen
Postbus 4  4416 ZG Kruiningen

T (0113) 57 17 58 
F (0113) 57 38 94

E info@bouwraadhuis.nl

Ontwerp

Voorbereiding

Uitvoering

Gebruik

Planontwikkeling, architectuur, budgetbepaling

Bestek en tekeningen, bouwconstructies, aannemerselectie

Bouwcoördinatie, toezicht, budgetbewaking, oplevering

Brandveiligheid, wet milieubeheer

Bouwraadhuis, voor woning, utiliteits- of bedrijfsbouw,
thuis in alle bouwfases!
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Westweg 21, 4413 EE Krabbendijke
T (0113) 50 24 73 - F (0113) 50 12 96
GSM 06 - 53 83 97 82

Als dealer van onderstaande merken:

HAVEP, ORCON, BJÖRNKLADER, BRAM’S PARIS, SANTINO, US BASIC, 
MC FORSUM, ROM88, GRISPORT, ELTEN, EMMA, SAFETY JOGGER enz.

bieden wij voor bedrijven en particulieren een uitgebreide collectie werk-
kleding, vrije tijdskleding en veiligheidsschoenen aan. Ook verzorgen wij op 
alle werk- en promotiekleding uw bedrijfsnaam of -logo d.m.v. borduren, 
transfer of zeefdruk. Vraag vrijblijvend offerte aan en u zult versteld staan.

Informeer of kom vrijblijvend langs op bovenstaand adres.

Bezoek nu ook onze website www.vandevreede.nl
Emailadressen zijn: jaap@vandevreede.nl en jos@vandevreede.nl

Handel in beplanting

Garden & flowersGarden & flowers

www.walhoutbestratingen.nl

Zuidweg 23, 4413 NL  Krabbendijke
tel. 0113 - 50 34 27 / 06 - 53 68 76 86 / 06 - 52 02 12 48

e-mail: walhoutbestratingen@filternet.nl

Wij zijn er voor u om uw
complete tuin aan te leggen

en te onderhouden, o.a.:
bestrating, beplanting e.d.

- Bestrating

- Schuttingen

- Blokhutten

- Assortiment
 Ecostyle

- Terraspotten

- Tuinlampen

- Waterpartijen

HaNDEl IN SIERBESTRaTINg

BESTRATINGSBEDRIJF  WALHOUTBESTRATINGSBEDRIJF WALHOUT
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